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Co se Å¾ivotnÃ­ho prostÅ™edÃ­ masoÅ¾ravÃ½ch rostlin tÃ½Ä•e, jednÃ¡ se

pÅ™evÃ¡Å¾nÄ› o otevÅ™enÃ© oblasti (moÄ•Ã¡ly, raÅ¡eliniÅ¡tÄ›, vodnÃ­ plochy Ä•i zdroje atd.),

kterÃ© jsou celoroÄ•nÄ› nebo pÅ™inejmenÅ¡Ã­m sezÃ³nnÄ› velmi vlhkÃ©. ProtoÅ¾e kladou

vysokÃ© nÃ¡roky na kvalitu vody a potÅ™ebujÃ­ ji ve velkÃ©m mnoÅ¾stvÃ­, jednÃ¡ se o dalÅ¡Ã­

z velmi dÅ¯leÅ¾itÃ½ch faktorÅ¯. 






Pro zÃ¡livku bychom mÄ›li pouÅ¾Ã­vat vÃ½hradnÄ› deÅ¡Å¥ovku, destilovanou

nebo demineralizovanou vodu. PÅ™iÄ•emÅ¾ deÅ¡Å¥ovka pÅ™edstavuje v zÃ¡sadÄ› prvnÃ­ volbu,

protoÅ¾e svÃ½m pÅ™Ã­rodnÃ­m pÅ¯vodem splÅˆuje nÃ¡roky rostlin a je v dostateÄ•nÃ©

mÃ­Å™e k dispozici. NormÃ¡lnÃ­ voda z kohoutku je zpravidla nevyhovujÃ­cÃ­,

protoÅ¾e obsahuje pÅ™Ã­liÅ¡ mnoho minerÃ¡lÅ¯, kterÃ© se v delÅ¡Ã­m Ä•asovÃ©m

horizontu kumulujÃ­ v substrÃ¡tu a mohou zvyÅ¡ovat hodnotu pH. To vede dÅ™Ã­ve

nebo pozdÄ›ji ke ztrÃ¡tÄ› rostlin. NepomÃ¡hÃ¡ zde ani pÅ™evaÅ™enÃ­. 






BÄ›hem letnÃ­ch mÄ›sÃ­cÅ¯ se mohou tÃ©mÄ›Å™ vÅ¡echny druhy zalÃ©vat

podmokem (stÃ¡nÃ­ v podmiskÃ¡ch Ä•i nÃ¡drÅ¾Ã­ch s vodou, pozn. pÅ™ekl.). PÅ™itom nÃ¡doby mohou stÃ¡t v cca. 1-2 cm vysokÃ©m
sloupci vody (nÄ›kterÃ© druhy i daleko vÃ­ce). Jakmile

je voda spotÅ™ebovÃ¡na, mÅ¯Å¾e bÃ½t znovu dolita. DÃ¡ se takÃ© nanejvÃ½Å¡ doporuÄ•it

nechat obÄ•as rostliny stÃ¡t v podmiskÃ¡ch 1-2 dny bez vody, Ä•Ã­mÅ¾ se

pÅ™edejde pÅ™emokÅ™enÃ­ a zajistÃ­ se takÃ© provÄ›trÃ¡nÃ­ koÅ™enÅ¯. 






VÃ½jimku tvoÅ™Ã­ vÅ¡echny druhy rodu Nepenthes (lÃ¡Ä•kovky) a

nÄ›kterÃ© epifytickÃ© bublinatky (Utricularia), kterÃ© by mÄ›ly bÃ½t zavlaÅ¾ovÃ¡ny

zÃ¡livkou shora bez toho, aby stÃ¡ly delÅ¡Ã­ dobu ve vodÄ›. Zde mÅ¯Å¾e dokonce i

substrÃ¡t mezi zÃ¡livkami lehce vyschnout. JestliÅ¾e jsou rostliny pÄ›stovÃ¡ny

v kvÄ›tnÃ­cÃ­ch (Ä•i jinÃ½ch podobnÃ½ch nÃ¡dobÃ¡ch), je vhodnÃ© je postavit na

mÅ™Ã­Å¾e Ä•i lehÄ•enÃ© roÅ¡ty (napÅ™. louverlux http://www.louverlux.com/), aby pÅ™ebyteÄ•nÃ¡ voda mohla

protÃ©kat a shromaÅ¾Ä•ovat se v nÃ¡dobÃ¡ch pod kvÄ›tinÃ¡Ä•i, kde dÃ­ky vÃ½paru

slouÅ¾Ã­ ke zvÃ½Å¡enÃ­ vzduÅ¡nÃ© vlhkosti. 






BÄ›hem zimnÃ­ch mÄ›sÃ­cÅ¯ by mÄ›ly bÃ½t pÅ™edevÅ¡Ã­m temperÃ¡tnÃ­ a zimÄ›

odolnÃ© rostliny o nÄ›co mÃ©nÄ› zalÃ©vÃ¡ny. PÅ™itom je zÃ¡hodno zavlaÅ¾ovat pouze shora

tak, aby pÅ¯da zÅ¯stala pouze lehce vlhkÃ¡. 






NÄ›kterÃ© druhy, kterÃ© ve svÃ© domovinÄ› musÃ­ pÅ™eÄ•kat suchou

periodu, jako napÅ™. vÄ›tÅ¡ina mexickÃ½ch tuÄ•nic (Pinguicula), mohou zimu pÅ™eÄ•kat

v ÃºplnÃ©m suchu. U australskÃ½ch hlÃ­znatÃ½ch i trpasliÄ•Ã­ch rosnatek (Drosera)

i u nÄ›kterÃ½ch africkÃ½ch, je cyklus pÅ™esnÄ› obrÃ¡cenÃ½: pÅ™eÅ¾Ã­vajÃ­ letnÃ­ mÄ›sÃ­ce pod

zemÃ­ a nesmÃ­ bÃ½t bÄ›hem tohoto obdobÃ­ zalÃ©vÃ¡ny, resp. jen velmi slabÄ›/Å¾Ã¡dnÃ¡

stojatÃ¡ voda).
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